
PROTOKÓŁ Nr  XLI/10
 z sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

28 kwietnia 2010 roku o godz. 10.00 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=================================================================== 

W sesji uczestniczyli:
- Radni Rady Miejskiej w Bojanowie (nieobecny radny Piotr Nadzieja),
- Burmistrz, Zastępca Burmistrza, Skarbnik, radca prawny, 
-  Radni  powiatowi  (nieobecni:  Wiesław  Ceglarek  i  Ireneusz  Młynek  )- Sołtysi  wsi  ( 
nieobecni sołtysi z Czechnowa, Giżyna, Goliny Wielkiej,Sowin, Szemzdrow, ,Zaborowic)  -
-Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 i Nr 2 w Bojanowie,
- Pracownicy Urzędu Miejskiego w Bojanowie,
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i zakładów budżetowych gminy,
- Przedstawiciele lokalnej prasy,

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.
Otwarcia sesji dokonał  przewodniczący Rady Miejskiej pan Stanisław Tomiczak. Zapytał  
czy do przedstawionego porządku obrad są uwagi lub propozycje zmian. 
Burmistrz  Bojanowa pan Józef Zuter  wystąpił  z wnioskiem o wprowadzenie do porządku 
obrad następujących  3 projektów uchwał:
- w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych   
   położonych w Czechnowie nr 27,
- w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odroczenia lub      
    rozkładania na raty wierzytelności przypadających Gminie Bojanowo, podległym   
   jednostkom, z tytułu należności pieniężnych cywilnoprawnych, warunki dopuszczalności 
  pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, oraz 
  udzielania ulg w spłacaniu tych należności i wskazania organów do tego uprawnionych,
- w sprawie utworzenia obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Pakówce dla 
   przeprowadzenia  wyborów  Prezydenta  Rzeczypospolitej  i  wyznaczenia  siedziby 
obwodowej komisji wyborczej.

Przewodniczący obrad poddał powyższy wniosek pod głosowanie. Za wprowadzeniem zmian 
opowiedzieli się wszyscy obecni na sesji radni 14 „za” (nieobecny radny Piotr Nadzieja). 
W związku z powyższym porządek XLI sesji Rady Miejskiej w Bojanowie przedstawia się 
następująco:

Porządek sesji:
1. Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XLI Sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokółu Nr XL/10 z sesji odbytej w dniu 29 marca 2010 roku.
4. Zapytania radnych.
5. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach.
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2009 rok i udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Bojanowa – podjęcie uchwały.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:
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1) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej w 
Bojanowie za rok 2009,

2) pokrycia  wyniku  finansowego Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  w Bojanowie  za rok 
2009,

3) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Domu Kultury w Bojanowie za 
rok 2009,

4) pokrycia wyniku finansowego Domu Kultury w Bojanowie za rok 2009,
5) wniesienia przez Gminę Bojanowo wkładów do Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. 

z o. o. z siedzibą w Lesznie,
6) w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemców lokali 
      mieszkalnych położonych w Czechnowie nr 27,
7) w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania odroczenia lub 

rozkładania  na  raty  wierzytelności  przypadających  Gminie  Bojanowo,  podległym 
jednostkom,  z  tytułu  należności  pieniężnych  cywilnoprawnych,  warunki 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 
pomoc  publiczną,  oraz  udzielania  ulg  w  spłacaniu  tych  należności  i  wskazania 
organów do tego uprawnionych,

8) w sprawie utworzenia obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Pakówce 
dla przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej  i  wyznaczenia siedziby 
obwodowej komisji wyborczej.

9) zmian budżetu na 2010 rok.

9. Odpowiedzi na zapytania radnych.
10. Wolne głosy i wnioski.
11. Zakończenie.

Po  przedstawieniu  porządku  obrad  wszyscy  obecni  na  sesji  przychylając  się  do  prośby 
przewodniczącego Rady, minutą ciszy uczcili pamięć wszystkich osób, które zginęły 
w katastrofie prezydenckiego samolotu w dniu 10 kwietnia 2010 roku pod Smoleńskiem.

Do pkt. 3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.

W związku z tym, że do protokołu z sesji odbytej w dniu 29 marca 2010 roku nie 
wniesiono  uwag  pisemnych  i  ustnych  przewodniczący  obrad  zaproponował  o  przyjęcie 
protokołu  bez  odczytywania.   Za  powyższą  propozycją  opowiedzieli  się  wszyscy zebrani 
radni – 14 „za” (nieobecny radny Piotr Nadzieja).

Do pkt. 4 Zapytania radnych.

W  związku  z  tym,  iż  radni  nie  zgłosili  żadnych  zapytań  przewodniczący  obrad 
przeszedł do następnego punktu sesji.

Do pkt. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w     okresie międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady pan Stanisław Tomiczak zapoznał zebranych z reprezentacją w 
okresie między sesyjnym. Pytań nie było.  Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 
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Do pkt.  6  Informacja  Burmistrza  Bojanowa o  pracy  w okresie  międzysesyjnym i  o 
wydanych zarządzeniach.

Od ostatniej  sesji  Rady  Miejskiej,  która  odbyła  się  w  dniu  29  marca  2010  roku 
Burmistrz Bojanowa podjął następujące zarządzenia:
1. Zarządzenie 255/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 marca 2010 roku w sprawie zmian 
budżetu na 2010 rok.
2.  Zarządzenie Nr 256/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 23 kwietnia  2010 roku w sprawie 
odwołania  członków  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  w 
Bojanowie.
3.  Zarządzenie  Nr  257/10 Burmistrza  Bojanowa z  dnia  26 kwietnia  2010roku w sprawie 
powołania Komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia 
publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na wykonanie usługi w zakresie dowożenia 
uczniów  do  szkół  podstawowych,  gimnazjum   i  przedszkoli  funkcjonujących  w  Gminie 
Bojanowo.
Ponadto  Burmistrz  zapoznał  zebranych  z  reprezentowaniem  gminy  Bojanowo  w  okresie 
międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Pytań do wydanych zarządzeń oraz przedstawionej reprezentacji nie było. 

Do  pkt.  7     Rozpatrzenie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2009  rok  i   
udzielenie absolutorium Burmistrzowi Bojanowa – podjęcie uchwały.

Omawiając wykonanie budżetu -   jak w załączniku nr 4  do niniejszego protokółu 
Burmistrz  poinformował, że   plan budżetu Gminy Bojanowo po dokonanych zmianach w 
ciągu roku ustalony został na dzień 31 grudnia 2009 roku po stronie dochodów w kwocie 
21.306.502,- zł i po stronie wydatków w kwocie 24.113.218,- zł . Różnice pomiędzy planem 
dochodów i wydatków stanowi deficyt budżetu w  kwocie 2.806.716,- zł, który został pokryty 
pożyczkami zaciągniętymi na rynku krajowym i wolnymi środkami.
Przychody budżetu  wynoszą  3.656.716,-  z  czego kwota 1.610.000 ,-  zł  stanowi pożyczki 
zaciągnięte  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w 
Poznaniu, a kwota 2.046.716,- to wolne środki.
- „Budowa kanalizacji sanitarnej 
Przychody budżetu wynoszą 3.656.716.

Wykonanie przychodów z innych rozliczeń krajowych wynosi 2.055.101,35 zł,  które zostały 
zaangażowane w kwocie 81.819,20 zł.

Rozchody budżetu po stronie planu wynoszą  850.000,-zł  - i  stanowią spłatę otrzymanych 
pożyczek zaciągniętych w WFOŚiGW w Poznaniu.
WFOŚiGW w Poznaniu umorzył ostatnią ratę pożyczki w kwocie 250.000,-zł–zaciągniętej na 
„Budowę kanalizacji sanitarnej z przyłączami w Trzeboszu”.

Na obsługę  długu w budżecie  gminy na  2009 rok zaplanowano odsetki  od zaciągniętych 
pożyczek w kwocie 144.000,-zł z czego wykonano 88.329,84 zł .

Przewodniczący obrad pan Stanisław Tomiczak otworzył dyskusję.

Jako pierwszy zabrał głos radny Krzysztof Skupin – ile wniosków o dofinansowanie 
ze  środków  unijnych  złożono  w  2009  roku  i  na  jakie  programy.  Jakie  wnioski  zostały 
pozytywnie ocenione i na które otrzymaliśmy dofinansowanie. 

Odpowiedzi na powyższe pytanie udzielił Burmistrz:
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Pomoc  finansową  w  formie  dotacji  celowej  w  wysokości  15.000,-  zł  z  Urzędu 
Marszałkowskiego  Województwa  Wielkopolskiego  w  Poznaniu  otrzymaliśmy  na 
dofinansowanie realizacji zadania:
-naprawa  i  przywrócenie  stanu  technicznego  dróg  gminnych  (jezdni,  chodników) 
uszkodzonych w wyniku nawałnicy
- usunięcie powalonych lub połamanych drzew rosnących w pasie drogowym.

Dofinansowanie  z  funduszu  ochrony  gruntów  rolnych  i  leśnych  z  Urzędu 
Marszałkowskiego  Województwa  Wielkopolskiego  w  Poznaniu  w  kwocie  120.000,-  zł 
przeznaczono  na  dofinansowanie  realizacji  zadania:  „Przebudowa  drogi  śródpolnej 
Zaborowice-Parłowice”.
 Dotacja  z  WFOŚiGW  w  Poznaniu  na  przedsięwzięcie  pn.  „Odnowienie  terenów 
zielonych  miasta  Bojanowa  poprzez  wykonanie  prac  pielęgnacyjnych  drzew  oraz  nowe 
nasadzenia w alei lipowej przy ulicy Dworcowej, alei lipowej przy ul. Dąbrowskiego, Parku 
Bojanowskiego,  Parku  Kosynierów”  w  kwocie  30.000,-zł  ;  w  roku  2009  wykorzystano 
10.000,- zł natomiast na rok 2010 przeznaczamy 20.000,- zł.

Otrzymaliśmy  również  dotację  z  Powiatowego  FOŚiGW w Rawiczu  na  usuwanie 
wyrobów azbestowych powstałych w wyniku nawałnicy lipcowej w kwocie 10.000,- zł
Dofinansowanie  ze  środków  unijnych  w  ramach  Odnowy  Wsi  zadania  „Odnowa  więzi 
społecznych poprzez zintegrowane działania  polegające na rewitalizacji  zagospodarowaniu 
parku im. Kosynierów, amfiteatru oraz remontu kompleksu sportowego w Bojanowie” 
do wysokości 315.967,- zł. 
Zadanie będzie realizowane przez Dom Kultury w Bojanowie.
Ponadto gmina została dofinansowana w ramach  środków unijnych w - Odnowa Wsi zadanie 
„Społeczność  wiejska  bliżej  kultury:  przebudowa i  remont  świetlic  wiejskich  w Kawczu, 
Sowinach, Golince  i Czechnowie” do wysokości 360.531,- zł.
W miesiącu  grudniu  gmina  podpisała  umowę z  Urzędem Marszałkowskim Województwa 
Wielkopolskiego  na  dofinansowanie  ze  środków  Unii  Europejskiej  w  ramach  działania 
„Podstawowe  usługi  dla  gospodarki  i  ludności  wiejskiej”  objętego  PROW  na  zadanie 
„Budowa kanalizacji z przykanalikami w Golinie Wielkiej i Golince – zadanie 2”
do wysokości 2.875.421,- zł.
Powyższa odpowiedź usatysfakcjonowała radnego Skupina.

Pytanie  radnego Franciszka Wieremiejko  dotyczyło   działu edukacyjnej opieki
wychowawczej - z dotacji celowej otrzymanej z budżetu państwa na  dofinansowanie zakupu 
podręczników dla uczniów na plan 25.490,- wydatkowano 21.786,71 zł – dlaczego nie 100 % 
planu. Burmistrz wyjaśnił, iż wydatkowano tyle ile było złożonych wniosków na powyższy 
cel, w związku z powyższym nie wykorzystano całej dotacji.

Przewodniczący Rady  pan Stanisław Tomiczak  zapytał czy zakupione  przez gminę 
podręczniki stają się własnością uczniów. Burmistrz wyjaśnił – odpowiadając jednocześnie na 
wniosek radnego Mardasa o zasilenie 2 banków książek z powyższej dotacji.  Jest to pomoc 
finansowa na rzecz konkretnych osób z dotacji celowej, w związku z tym nie ma możliwości 
zakupienia podręczników do banku książek z tych środków.

Radna Beata Lorek zadała następujące pytanie: Gminna Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych dysponowała w 2009 roku sumą ponad 115.000,- zł. Ile pieniędzy 
z tego funduszu zostało przeznaczone na bezpośrednie leczenie alkoholików,. Ile osób zostało 
skierowanych na leczenie j jakie były tego efekty. 

Burmistrz wyjaśnił,  że z tych  środków pokrywane są koszty terapii ( w 2009 roku 
jeden mieszkaniec gminy ukończył taką  terapię) oraz płacimy za badania wykonane przez 
biegłego psychiatrę.

Radny Krzysztof Przewłocki zapytał o sprawy finansowe związane z przedszkolem 
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w Bojanowie. Budynek i teren są własnością bojanowskiej parafii. Ile gmina płaci czynszu? 
Czy mieszkające  tam rodziny płacą czynsz  i odpłatność za ogrzewanie mieszkań do gminy ? 

Pan Burmistrz Zuter odpowiadając radnemu wytłumaczył, że gmina dzierżawi 
budynek przedszkola wraz z przylegającym do niego terenem. Koszt roczny dzierżawy to 
około 18.000,- zł, jednakże mieszkające tam rodziny płacą czynsz i należność za ogrzewanie 
mieszkania do gminy. Rocznie, jest to kwota około 10.000,- zł. Reasumując, roczny czynsz za 
dzierżawę obiektu przedszkola wynosi około 8.000 zł.

Radny Władysław Szalkowski  zapytał o ilość lokali mieszkalnych przeznaczonych do 
sprzedaży – jakie jest zainteresowanie sprzedażą lokali komunalnych.
Burmistrz Zuter poinformował , że obecnie Gmina Bojanowo dysponuje około 180 lokalami 
przeznaczonymi  do  sprzedaży.  Niestety,  zainteresowanie  jest  małe  –  mimo,  że  zdaniem 
Burmistrza  kalkulacja jest jednoznaczna– wielkość wyliczonej raty przy zakupie mieszkania 
jest  niejednokrotnie mniejsza od płaconego czynszu. 

Radny Leszek Janowicz zapytał cyt.” Jakie pożyczki zaciągnęła gmina w 2009 roku.
W wykazie  dotyczącym zestawienia  zobowiązań  jest  tylko  1 pożyczka  z  Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska w Poznaniu   w wysokości 560.000 ,- zł. Czy zaciągnięcie 
dalszych pożyczek nie spowoduje kłopotów finansowych gminy bo zgodnie z zestawieniem 
okres spłaty pożyczki przypada na sierpień 2014 roku.

Pani Skarbnik wyjaśniła , że w 2009 roku Gmina zaciągnęła pożyczkę z 
Wojewódzkiego  Funduszu  i  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu,  na 
kwotę 1.700.000,- zł .
 Jest  to  pożyczka  na  zadanie  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  z  przyłaczami  ws  wsi 
Zaborowice  i  Czechów  –  II  etap.”  W  roku  2009  wpłynęła  na  konto  Gminy  transza  w 
wysokości 560.000,- zł. 
Powyższa pożyczka jest w 20% umarzalna. 
 Pani Skarbnik przedstawiała również symulację spłaty pożyczek,   z której wynika że spłata 
zobowiązań w poszczególnych  latach nie przekracza 15 % wskaźnika dochodów gminy wg 
ustawy o finansach publicznych.
Po szacunkowych przeliczeniach zgodnie z art. 243 nowej ustawy o finansach publicznych 
również nie spowoduje przekroczeń wskaźników ostrożnościowych ujętych w tym artykule .

Radny Jarosław Bartkowiak zapytał o dział „kultura i sport- utrzymanie boisk”, na co 
były przeznaczone środki na utrzymanie boisk.
Burmistrz wyjaśnił, że powyższe środki finansowe przeznaczamy na wykaszanie i podlewanie 
boisk na terenie gminy.
Więcej pytań do sprawozdania z realizacji budżetu w 2009 roku nie było.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Zbigniew Jarmuż odczytał Uchwałę Komisji
Rewizyjnej  z dnia 7 kwietnia  2010 roku w sprawie udzielenia  absolutorium Burmistrzowi 
Bojanowa za rok 2009. Powyższa Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie pan Stanisław Tomiczak 
zapoznał  zebranych  z  treścią   Uchwały  SO-0955/19/12/Ln/2010  Składu  Orzekającego 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  09  kwietnia  2010  roku  w  sprawie 
wyrażenia  opinii  o  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Bojanowie w sprawie 
absolutorium dla Burmistrza Bojanowa z wykonania budżetu gminy za 2009 rok – załącznik 
nr 6 do  niniejszego protokołu.

Jako ostatnia głos zabrał pani Skarbnik Mirosława Zamelska odczytując Uchwałę Nr
SO-0954/23/12/Ln/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
z dnia 31 marca 2010 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Gminy Bojanowo za rok 2009 – kserokopia Uchwały stanowi załącznik nr 7  do protokołu.

W związku z brakiem pytań na powyższy  temat  przewodniczący obrad odczytał
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uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Bojanowa z wykonania budżetu 
gminy za 2009 rok. Uchwałę podjęto jednogłośnie 14 głosami „za” (nieobecny radny Piotr 
Nadzieja). Radni Rady Miejskiej  złożyli na ręce Burmistrza Józefa Zutera kwiaty dziękując 
za realizację budżetu gminy w 2009 roku.
Burmistrz  podziękował  wszystkim  swoim  współpracownikom,  przede  wszystkim  Pani 
Skarbnik, oraz przedstawicielom lokalnej społeczności – radnym i sołtysom, bez których ten 
sukces nie byłby możliwy.
Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Bojanowa z wykonania budżetu 
gminy za 2009 rok stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Do pkt. 8 Podjęcie uchwał  w sprawie:
1)zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej w 
Bojanowie za rok 2009,

Projekt przedmiotowej uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym w dniu 23 
kwietnia br. Pytań nie było, uchwałę podjęto jednogłośnie 13 głosami „za”(nieobecny radny 
Piotr  Nadzieja,  chwilowo  nieobecna  radna  Halina  Michalczak).  Podjęta  uchwała  stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu.

Do pkt. 8 Podjęcie uchwał  w sprawie:
2)pokrycia  wyniku finansowego  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  w  Bojanowie  za  rok 
2009,

Projekt przedmiotowej uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym komisji 
w  dniu  23  kwietnia  br.  Pytań  nie  było,  uchwałę  podjęto  jednogłośnie  14  głosami  „za” 
(nieobecny radny Piotr Nadzieja). Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Do pkt. 8 Podjęcie uchwał  w sprawie:
3) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Domu Kultury w Bojanowie za 
2009 rok,

Projekt przedmiotowej uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym komisji 
stałych w dniu 23 kwietnia. Pytań nie było, uchwałę podjęto jednogłośnie, 14 głosami „za” 
(nieobecny radny Piotr Nadzieja). Uchwała stanowi załącznik nr  11 do protokołu.

Do pkt. 8 Podjęcie uchwał  w sprawie:
4)pokrycia wyniku finansowego Domu Kultury w Bojanowie za rok 2009.

Projekt przedmiotowej uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym komisji 
stałych w dniu 23 kwietnia. Pytań nie było, uchwałę podjęto jednogłośnie, 14 głosami „za” 
(nieobecny radny Piotr Nadzieja). Uchwała stanowi załącznik nr  12 do protokołu.

Do pkt.8 Podjęcie uchwał w sprawie:
5) przez Gminę Bojanowo wkładów do Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. z o.o. z 
siedzibą w Lesznie.

Treść projektu uchwały oraz jej uzasadnienie omówiono  szczegółowo na wspólnym 
posiedzeniu komisji w dniu 23 kwietnia br. Zapytań i wniosków o wyjaśnienie nie było.
Uchwałę podjęto jednogłośnie – 14 głosami „za”(nieobecny radny Piotr Nadzieja) i stanowi 
ona załącznik nr 13 do protokołu.
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Do pkt.8 Podjęcie uchwał w sprawie:
6)udzielenia  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemców  lokali  mieszkalnych 
położonych w Czechnowie nr 27,

Do projektu uchwały  pytań nie było. Po odczytaniu przez przewodniczącego obrad 
treści powyższej uchwały podjęto ja jednogłośnie – 14 głosami „za” (nieobecny radny Piotr 
Nadzieja). Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 Do pkt.8 Podjęcie uchwał w sprawie:
7)w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania odroczenia lub 
rozkładania  na  raty  wierzytelności  przypadających  Gminie  Bojanowo,  podległym 
jednostkom, z tytułu należności pieniężnych cywilnoprawnych, warunki dopuszczalności 
pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, 
oraz  udzielania  ulg  w  spłacaniu  tych  należności  i  wskazania  organów  do  tego 
uprawnionych,

Pytań do projektu uchwały nie było. W związku z powyższym po odczytaniu jej treści 
przez przewodniczącego obrad przystąpiono do głosowania. Za podjęcie uchwały głosowało 
14 radnych (nieobecny radny Piotr Nadzieja). Podjęta uchwała stanowi  załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu.

Do pkt.8 Podjęcie uchwał w sprawie:
8)w sprawie utworzenia obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Pakówce dla 
przeprowadzenia  wyborów  Prezydenta  Rzeczypospolitej  i  wyznaczenia  siedziby 
obwodowej komisji wyborczej.

Projekt  uchwały  został  omówiony  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  w  dniu  23 
kwietnia  br.,  w związku  z  powyższym  pytań  nie  było.  Uchwałę  podjęto  jednogłośnie  14 
głosami „za” (nieobecny radny Piotr Nadzieja) i stanowi ona załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu.
 
Do pkt.8 Podjęcie uchwał w sprawie:
9)zmian budżetu na 2010 rok,
Pani  Skarbnik  Mirosława  Zamelska  uzasadniła  celowość  podjęcia  powyższej  uchwały  i 
zapoznała zebranych ze zmianami jakich dokonano w powyższym projekcie od posiedzenia 
komisji  stałych  w dniu  23  kwietnia.  Pytań  nie  było.  Uchwałę  podjęto  jednogłośnie  –  14 
glosami „za”  (nieobecny radny Piotr Nadzieja) i stanowi ona załącznik nr 17 do protokołu.

Do pkt. 9 Odpowiedzi na zapytania radnych.
W  związku  z  brakiem  zapytań  radnych  oraz  pozostałych  uczestników  XLI  sesji 

przystąpiono do realizacji punktu 10 porządku obrad.

Do pkt. 10 Wolne głosy i wnioski.

Jako pierwszy głos zabrał przewodniczący Rady pan Stanisław Tomiczak. 
1. Przypomniał, iż 30 kwietnia upływa termin składania oświadczeń majątkowych, w związku 
z  powyższym,  osoby  które  nie  złożyły  do  Biura  Rady  powyższego  oświadczenia, 
zobowiązane są do wypełnienia tegoż obowiązku w podanym terminie. 
2.Drugą sprawą z jaką zapoznał  zebranych przewodniczący Rady była kwestia  wycieczki, 
która ma się odbyć w dniach od 2 – 4 lipca br. do Pragi. Plan trasy i symulacja kosztów 
wyjazdu będzie znana w najbliższym czasie. 
3.Przewodniczący Rady zapytał również czy gmina Bojanowo jest zainteresowana terenem i 
budynkami wystawionymi na sprzedaż przez Agencje Mienia Wojskowego – przedmiotowa 
nieruchomość znajduje się   na ulicy Gołaszyńskiej, są siaduje z obiektem Gimnazjum Szkoły 
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Podstawowej w Bojanowie. Wartość nieruchomości – 1.100.000,- zł. 
Burmistrz Bojanowa odpowiedział, iż zapoznał się z rozkładem i stanem technicznym obiektu 
wystawionego  na  sprzedaż,  jednakże  nie  spełnia  on  naszych  oczekiwań  związanych  z 
przeznaczeniem go na mieszkania lub inny obiekt użyteczności publicznej.
4.Sołtys  Wydartowa  I  pani  Wieńczysława  Barteczka  zapytała  czy  rolnik  ma  obowiązek 
sprzątnąć drogę jeżeli została ona zanieczyszczona przez jego sprzęt rolniczy cyt. „ podczas 
wjazdu z drogi nieutwardzonej na utwardzoną, jeżeli podobna sytuacja będzie miała miejsce 
następnego dnia”. Burmistrz odpowiedział, że na rolniku ciąży obowiązek posprzątania drogi, 
którą  zanieczyścił  jego  sprzęt  podczas  wykonywania  prac  polowych.  Głos  w  powyższej 
sprawie zabrał obecny na sesji Rady pan Andrzej Pochyły – kierownik Rewiru Dzielnicowych 
w Bojanowie. Powołując się na przepisy ustawy – prawo o ruchu drogowym – wyjaśnił, iż 
niesubordynacja związana z przywróceniem porządku na drodze może być obciążona karami 
pieniężnymi, regulowanymi przez odrębne przepisy.
5.Przedstawiciel Izby Rolniczej pan Łucjan Wojciechowski zapytał, czy osoba dzierżawiąca 
grunt,  może  uiszczać  za  właściciela  podatek.  Burmistrz  odpowiedział,  że  obowiązek 
podatkowy  ciąży  na  właścicielu,  jest  to  jednak  kwestia  umowna  pomiędzy 
wydzierżawiającym a dzierżawcą.
6.Radny  Krzysztof  Skupin  zapytał  o  naprawę  nawierzchni  drogi  gminnej  pomiędzy 
Trzeboszem a Zaborowicacmi. Burmistrz Zuter wyjaśnił radnemu, że wartość kosztorysowa 
naprawy nawierzchni powyższej drogi wynosi około 3.000.000,- zł. Potrzebne  byłoby na tę 
inwestycję dofinansowanie; jednakże jednym z czynników branych pod uwagę przy takiej 
pomocy  finansowej  jest  natężenie  ruchu  na  przedmiotowej  drodze.  Ze  sporządzonych 
obliczeń  wynika,  iż  ruch  pojazdów   na  tej  drodze  jest  słaby,  i  w  związku  z  tym 
prawdopodobieństwo zdobycia dodatkowych środków na powyższą inwestycję jest małe.
7.Radna Zuzanna Lorek zawnioskowała o postawienie dodatkowych znaków drogowych – 
„wypadki” oraz „uwaga dzikie zwierzęta” na drodze pomiędzy Zaborowicami a Borszynem 
Wielkim.
8.Ponadto  radna  Lorek  podniosła  na  sesji  sprawę  oświetlenia  w  miejscowości  Giżyn. 
Burmistrz odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie przewidujemy inwestycji w tym zakresie. 
Postaramy  się  jednak  przygotować  dokumentację  pod  montaż  pojedynczych  punktów 
świetlnych w miejscach, w których ich umieszczenie nie podlega żadnej wątpliwości i jest 
tym samym uzasadnione.
9.Radna  Zuzanna  Lorek  zgłosiła   również  problem  z  zanieczyszczeniem  ściekami 
kanalizacyjnymi stawu w Giżynie.
Burmistrz wyjaśnił radnej, iż mamy przygotowaną dokumentacje na inwestycję związaną z 
pobudowaniem kanalizacji w miejscowości Giżyn – jednakże cegielnia w Giżynie nie jest w 
tych  planach  ujęta.  Rozwiązanie  tego  problemu  istnieje  poprzez  budowę  kanalizacji 
tranzytowej do miejscowości Borszyn Wielki, lecz jest to związane z partycypacją w kosztach 
tej inwestycji przez powiat górowski.

Burmistrz Zuter poinformował zebranych,  że w związku z uroczystymi obchodami 
XX lecia Samorządu Gminnego – 27 maja br. – sesja „robocza” odbędzie się 18 maja br. 
 
Do pkt. 11 Zakończenie.

W  związku  z  wyczerpaniem  się  przewidzianego  porządku  obrad  przewodniczący 
Rady dziękując wszystkim za przybycie o godz. 13.00 zamknął XLI sesję Rady Miejskiej 
w Bojanowie.

Protokólant
Beata Sikora
inspektor
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